
Bestyrelsesmøde i HF Søvang  
 
Onsdag den 23. august 2023 i Duehuset 
 
Jesper 45, Lisbeth 17, Klaus 4, Matilde 99, Ahmed 77 (fra kl. 20), Anne 19, Chresten 43 (fra 
kl. 20.30) – Jon 55 deltog i første punkt ang. rådmand.  
Afbud: Natalia 37 - Fraværende: Martin B 51, Morten 20, 
Start: Ca. kl. 19.00 i Duehuset. 
 
Dato på næste bestyrelsesmøde: Planlagt bestyrelsesmøder onsdag den 6. september og 
onsdag den 4. oktober. 
 
Dagsorden:  
 
Siden sidst:  
Rådmandsmøde torsdag den 24. august ang. flere kolonihavelodder i nærområdet.  
Jon 55 & Jesper 45 deltager på rådhuset. Klaus 4 og Jesper 45 afgiver referat af bestyrelsens 
’formøde’ og af rådmandsmødet senere. 
 
Ekstern venteliste 
Ang. person relateret til tidligere nr. på ventelisten. Bestyrelsen afviser! Der skal trækkes et 
nyt nummer på en arbejdsdag. J 
 
Sommerfest 2023: Underskud ca. kr. 6.000,-  
Hoppeborge ca. kr. 6.000,-  
Total underskud ca. kr. 12.000,-  
 
Salg og vurdering af haver i efteråret:  
Salg: Matilde 99 er ansvarlig. Chresten 43 er med som bisidder. 
Vurderinger: Chresten 43 er ansvarlig, Klaus 4 er med som bisidder.  
Når formand Jesper 45 er fraværende. 
 
Historik ang. lod-vurderinger i HF Søvang.  
Møde torsdag den 31. august: Klaus 4, Matilde 99, Anne 19 og Ahmed 77  
Opgave: GF oplæg til beslutningsforslag. Bestyrelsesbehandling i september.  
Herunder behandles 3 dokumenter modtaget fra have 51 - 03. juni 2023 
 
Debat	om	vurdering	af	pris	for	haver	

Bestyrelsesflertallets referatindlæg (Jesper 45, Klaus 4, Ahmed 77)  
Det er et problem for Søvang, at de store forskelle på husenes kvalitet ikke afspejler sig i 
prisforskel. Bestyrelsesflertallet vil undgå, at priserne klumper sig sammen omkring 
maksprisen og derved ikke afspejler de store forskelle. Vi ønsker derfor at fastholde en 
prissætning, der afspejler kvalitetsforskellene af husene. Ud over kvalitetsforskellene af 
husene er der i forvejen stor forskel på ekstra m2 og omfanget af haveinstallationer – det er et 
vilkår vi accepterer, og det må ikke have indflydelse på prisen! Det er Søvang grundværdi, at 
der ikke kan kapitalisere på havesalg. Det er et vilkår, der er ens for alle i Søvang – nye som 
gamle. 

Vi har 2 modeller for prissætning. 
 
Model 1. Sælger kan vælge at tage udgangspunkt i den pris, de købte huset for. Vælges denne 
model nedskrives husets værdi med 2% pr år. Derefter vurderer vi om huset er vedligeholdt 
og er det vel vedligeholdt kan de 2% nedskrivning reduceres. Vedligeholdelse omfatter også 



nyt køkken, badeværelse, vinduer, tag, maling med mere. 
Derefter vurderes det om der er tilført huset mere værdi. Det vil fx være forskellen mellem 
varme i gulvet på det nye toilet i forhold til det gamle. Nyt og bedre varme system, flere 
lovlige m2 m.v. Derved når vi frem til en pris. Den pris holder vi op imod priser på tilsvarende 
huse i Søvang. Det gør fordi foreningen har "arvet" en ulighed i værdi baseret på grådighed fra 
tiden med privat salg. En ulighed vi forsigtigt forsøger at udligne. Herefter når vi frem til en 
pris vi præsenterer for sælger og den skal godkendes af bestyrelsen og sælger før et salg kan 
annonceres. 

Model 2. Anvendes modellen med grundpris og vurdering af max. 50m2 hus og max. 
15m2 udestue (max pris for hus på 13.500 og udestue 9.500) vurderes de ud fra, at 
maksprisen er for nybyggede huse med tidens krav (fast sokkel, gulvvarme, min. 20 cm 
isolering ...) 

Model 1 vælges ofte af husejere der har købt dyrt. 

Model 2 vælges af dem der har nybyggede huse. 

Balancen er svær og det er det vanskeligst arbejde bestyrelsen har. Det har rigtig stor 
betydning for den enkelte og for haveforeningens værdi om ikke at kapitalisere. Vi prøver at 
vurdere retfærdigt mellem vidt forskellige huse og valg den enkelte have lejer har truffet 
(ombygning eller nedrivning og nybyggeri). 

Bestyrelsen er ikke professionelle vurderingsmænd – det er heller ikke vores opgave! Det er 
vores opgave at balancere mellem de to modeller med udgangspunkt i værdien om ikke at 
kunne kapitalisere på vores have. Hovedtemaet på efterårets generalforsamling bliver en 
grundig diskussion om vores vurderingspolitik, salgsregler og venteliste. 
 
Mindretalsholdning (Chresten 43) 
  
Inden bestyrelsesmødet var der fremsendt et oplæg på mail med følgende indhold.  
 
Max-vurderingsniveau:  
Sundt og vedligeholdt hus. Gode boligfaciliteter til alm. familieophold året rundt. Godt udnyttet 
med eksempelvis m3 (kubik) pr. m2 – eller andre særlige forhold. Opfylder haveforeningens 
regler. Funktionel og lov-godkendt installation til varme, vand, el, bad, vvs, - ingen skadedyr, 
godt energisikret m.v. = max pris 999.000,-    
 
36 havelodder med potentiel max pris medio 2023: 
100,99,98,96,95,94,91,82,77,76,75,71,68,65 59,54, 
48,47,46,42,41,40,36,31,30,29,27,19,18,16,15,12,7,6,4,1  
 
Usikkerhed inkluderet i listen med max. pris på lodder, men ca. 35 havelod har mindst 65 m2 i 
ovenstående niveau, og vurderes af vurderingsansvarlig til max pris ca. kr. 999.000,- 
(Almindelige kvadratmeterpriser for tilsvarende byggeri er noget højere) 
Det er godt 1/3 af alle havelodder i HF Søvang.  
Mange af de resterende lodder har lidt mindre udnyttelse i 'kubik/kvadratmeter', men er stadig 
gode og velholdte ’kolonihavehuse’. Et godt og sundt hus med ca. 55 m2 ophold vil 
eksempelvis koste ca. kr. 900.000 i dag.  
Med vedtaget pristalsregulering og en stigende 'grundværdi', så er det forventelig, at mange 
flere af foreningens havelodder om få år rammer nuværende max pris på kr. 999.000,- 
 
Bestyrelsens debat fra kl. 20.30 (Chresten 43 ankommer) og frem:  
Flertallet i bestyrelsen er uenig i Chrestens oplæg. Bestyrelsesdebat om håndværkerpriser, 
byggematerialer, løbende vedligehold af hus og fast inventar, hvidevarer. Alt sammen op mod 
foreningens vedtagne regler om afskrivning og pristalsregulering. Energiforbedring og 



bæredygtig byggeri blev også et emne. Alt sammen relateret til foreningens gældende max m2 
pris på 13.500/9.500. Der var debat om foreningens løbende ’amatør-vurderinger’ - relateret 
til en proff. byggeteknisk værdivurdering. Bestyrelsesmødet afsluttes herefter.  
 
Salgsvurdering på have 23 
Prissat til kr. 332.000,-  
Pris er aftalt med haveejer. Sættes til salg i næste uge på intern. (Fremvises og sælges af 
Mathilde 99) 
 
Salg af have 41 
Lod 41 er værdisat af bestyrelsen i sæson 2023 til kr. 999.000,- Loddet er opført til salg på 
intern. 
 
Ang. ønske om ’bytte’ med et andet lod (intern handel). Nuværende plads på intern vil for 
begge lodders vedkommende være afgørende for muligheden. Så nej, eller måske? Ikke som 
garanteret løsning i gældende foreningsregler.    
 
Salgsvurdering på have 27  
Varslet til salg. Forventet fraflytning primo 2024.  
Loddet er i år 2022 vurderet til kr. 881.000,- Sælger ønsker indeksregulering. Nr. 27 skal 
vurderes igen. 

Salg af have 40 
Solgt til have 6 for kr. 999.000,-  

Salgsvurdering på have 6 
Bestyrelsen færdigbehandler via Klaus 4 og Jesper 45  
Bestyrelsen har modtaget mail fra haveloddets ejer efter vurderingsbesøg søndag. 
Loddet sættes til salg, når bestyrelse og haveejer finder prisen. 

OBS! Hvis der er køber til et havelod på foreningens interne, så skal der sælges et andet 
havelod til ventelisten. Der er kun mulighed for et lod pr. registreret medlemskort. (gul seddel) 
 
Bestyrelsesmødet afsluttes ca. kl. 22.30 – referent Chresten 43 (undtaget bestyrelsesflertallets 
indlæg ang. vurderinger) 
 
Manglende punkter 
Klage over Æblehaven/Arla støj: 
Agtindsigt? 
 
Arbejdsdag på lørdag:  
Filtersand, Strandsand, Flis, Rengøring og sortering af service m.v. 
 
Opsigelsesprocedure på havelod 67 
Videre træk i sagen? Lisbeth 17 
 
Følgende punkter bør behandles inden GF efterår 2023: 
 
* Mail til bestyrelsen af 02. maj 2023 ang. opsigelser af haver. 
* Punkt fra forårsgeneralforsamling ang. ulovlig fremleje af hele eller dele af et havelod. 
 
EFTERÅRSGENERALFORSAMLING 
Søndag den 29. oktober kl. 10.00  
Byggeudvalg skal vælges: Nuværende Jesper 46, Torben 75, Ole 3, Christian 21, Sti 42 
 


